
  P R O T O K Ó Ł   NR  VII/2015 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 26 czerwca 2015 roku 

 
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300 z przerwą 10-minutową w godz. 1425– 1435 i trwało 

do godz. 1450. 

 
 

Siedzibą posiedzenia była sala narad Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 15 radnych (wszyscy obecni). 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 
 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Zastępca Wójta Gminy Krościenko Wyżne, 

- Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne. 

 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków  

i uchwał oraz wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz opiekunami dziennymi w zakresie warunków i jakości świadczonej 

opieki nad dziećmi do lat trzech. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej działającej przy 

Samodzielnym Publicznym Gminnym Zakładzie Opieki Zdrowotnej  

w Krościenku Wyżnym.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członka Ochotniczej Straży Pożarnej za udział w działaniu ratowniczym  

lub w szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub 

Gminę Krościenko Wyżne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Krościenko Wyżne wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne za 2014 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko 

Wyżne za 2014 rok.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2015 rok. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2015-2022. 

15. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

16. Zamknięcie sesji. 
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Ad. 1. 

 Rozpoczynając VII w kadencji sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący 

Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał wszystkich radnych oraz obecnych  

na posiedzeniu. 

 

Ad. 2. 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały. Zauważył, że w sesji uczestniczy 15 radnych gminy Krościenko Wyżne. 
 

Ad. 3. 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 

1. wykreślić pkt 8 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej przy Samodzielnym Publicznym Gminnym Zakładzie Opieki Zdrowotnej  

w Krościenku Wyżnym”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że wykreślenie z porządku obrad przedmiotowego 

projektu uchwały spowodowane jest brakiem wskazania przedstawiciela wojewody. Uzupełnił, 

że jak do tej pory wojewoda, pomimo upływu przewidzianego terminu, nie wskazał swojego 

przedstawiciela. Zauważył, że jeśli kandydat ten zostanie wskazany, wówczas kwestia 

powołania Rady Społecznej działającej przy SPG ZOZ ponownie zostanie umieszczona w 

porządku obrad. 
 

2. wprowadzić jako 8 pkt w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany siedziby obwodowej 

komisji wyborczej”. 
 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że podjęcie przedmiotowej uchwały odnosi się do 

planowanego na 6 września br. referendum ogólnokrajowego. W związku z tym, że  

w terminie tym Dom Ludowy w Pustynach będzie zajęty zachodzi potrzeba zmiany siedziby 

lokalu. Wójt objaśnił, że chodzi o przeniesienie siedziby obwodowej komisji wyborczej  

z Domu Ludowego w Pustynach do budynku Ochotniczej straży Pożarnej Pustyny, gdyż na  

6 września Dom Ludowy w Pustynach został już wcześniej wynajęty. Stąd konieczność 

podjęcia przedmiotowej uchwały. 

 

Wobec braku innych wniosków do proponowanego porządku obrad przystąpiono  

do przegłosowania złożonych wniosków tj.:  
 

1) wykreślenia pkt 8 w brzmieniu: „8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady 

Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym Gminnym Zakładzie Opieki 

Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym”. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 
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2) wprowadzenia pkt 8 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany siedziby 

obwodowej komisji wyborczej” 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz  

ze zmianami. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad VII Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków  

i uchwał oraz wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz opiekunami dziennymi w zakresie warunków i jakości świadczonej 

opieki nad dziećmi do lat trzech. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członka Ochotniczej Straży Pożarnej za udział w działaniu ratowniczym  

lub w szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub 

Gminę Krościenko Wyżne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Krościenko Wyżne wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne za 2014 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko 

Wyżne za 2014 rok.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2015 rok. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2015-2022. 

15. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

16. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 4. 

 W punkcie czwartym porządku obrad przystąpiono do przyjęcia protokołu  

z poprzedniej sesji. 
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Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR VI/2015 z VI sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 28 maja 2015 r., wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło  

15 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ NR VI/2015 

z VI Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 28 maja 2015 r. 

 

Ad. 5. 

Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy za 

okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w okresie międzysesyjnym odbyły się następujące 

działania: 

1) zakończono prace przy parkingu obok boiska sportowego Orlik. W ramach realizacji 

zadania podpisano umowę na jego dofinansowanie. Kwota dofinansowania 

przedmiotowego zadania wyniosła niecałe 76 tys. zł. Pieniądze te zostaną wprowadzone 

do budżetu gminy na dzisiejszym posiedzeniu; 

2) dobiegają końca prace w zakresie zadania dotyczącego „Przebudowy drogi gminnej  

nr 114905R - ul. Sportowa, ul. Księża, ul. Centralna w miejscowości Krościenko Wyżne, 

Pustyny”. W najbliższym czasie zadanie to winno zostać zgłoszone do odbioru; 

3) na ukończeniu są także prace remontowe przy budynku „Domu Spółdzielczego”. Obecnie 

trwają tam prace porządkowe; 

4) podpisano również umowę na wykonanie nawierzchni na małej sali gimnastycznej  

w Szkole Podstawowej oraz na wymianę oświetlenia na hali sportowej przy szkole; 

5) wykonano koncepcję naprawy dachu na hali sportowej przy Szkole Podstawowej oraz 

budynku Publicznego Gimnazjum, gdzie jak się okazało dodatkowo ciekną okna 

dachowe. Koszt obu tych inwestycji to około 70 tys. zł, z czego naprawa okien to około 

16 tys. zł. Reszta tj. 54 tys. zł to środki jakie należy przeznaczyć na zrobienie nowego 

dachu nad halą sportową, bowiem taka jest koncepcja naprawy tego dachu. Na dzień 

dzisiejszy nie ma innego rozwiązania. Być może pojawi się jeszcze jakaś inna koncepcja 

np. w postaci przykrycia dachu plastikową membraną. Jednakże na obecną chwilę 

rozwiązanie, jakie zaproponowano polega na wykonaniu dodatkowej powierzchni 

dachowej nad istniejącym dachem hali sportowej; 

6) zakończono utwardzanie dróg wewnętrznych na terenie gminy oraz zakończono 

obieranie rowów znajdujących się przy ulicy Południowej i Brzozowskiej. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych zarządzeniach 

w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 1 czerwca 2015 r. do dnia 24 czerwca 2015 r. 

(informacja w załączeniu). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał o kwestię związaną  

z oświetleniem ścieżek pieszo-rowerowych. Przypomniał też, że swojego czasu temat ten był 

poruszany na posiedzeniach, a w szczególności temat ten podnosił sołtys.  
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Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że projekt związany z wykonaniem oświetlenia ścieżki 

pieszo-rowerowej jest kontynuowany i znajduje się w trakcie realizacji. Wyjaśnił także,  

że wykonawca projektu prowadzi już rozmowy z poszczególnymi właścicielami działek, przez 

które ma ona prowadzić. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 6. 

Następnie Rada Gminy przystąpiła do podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu 

nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz opiekunami dziennymi w zakresie warunków 

i jakości świadczonej opieki nad dziećmi do lat trzech. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Stwierdził on, że zgodnie z art. 55 ust. 1 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w 

wieku do lat 3 (Dz. U. z 2013 poz. 1457) nadzór nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

opiekunami dziennymi sprawowany jest na podstawie planu nadzoru przyjętego przez radę 

gminy w formie uchwały. Przypomniał, iż na terenie gminy funkcjonuje niepubliczny klub 

dziecięcy, w związku z czym koniecznym jest stworzenie takiego planu nadzoru. Wyjaśnił 

również, iż przedmiotowa uchwała dodatkowo rozszerza i obejmuje planem nadzoru również 

żłobki oraz dziennych opiekunów, którzy w tej chwili nie działają na terenie gminy. Jednakże 

uchwała kompleksowo rozwiązuje te kwestie, aby nie było potrzeby debatowania nad tym 

tematem po raz kolejny, jeżeli takie formy opieki nad dziećmi na terenie gminy w przyszłości 

powstaną. Wójt objaśnił, iż przedmiotowa uchwała reguluje zasady nadzoru przyjęte od 

ogólnych zasad jakie przewidują ustawy i określa kwestie dotyczące m.in. podmiotu 

kontrolującego i kontrolowanego, częstotliwości kontroli, uprawnień kontrolnych, zakresu 

kontroli, niezbędnych elementów protokołu kontroli oraz decyzji jakie może podjąć 

kontrolujący w stosunku do podmiotu kontrolowanego. Wyjaśnił, że zapisy te są typowymi 

zapisami określającymi działania obu stron w przypadku kontroli. 

 

Następnie w formie autopoprawki do projektu uchwały Wójt zaproponował aby w zakresie  

§ 1 pkt 1-3 w miejsce zapisu: „raz w roku” wprowadzić zapis: „co najmniej raz w roku”. Wójt 

poinformował, że przedmiotową zmianę, celem umożliwienia częstszych kontroli, 

zaproponowała na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie). Przewodniczący Komisji poinformował, iż wniosek w sprawie 

zaproponowanej zmiany złożył członek Komisji. Wyjaśnił, że główną przyczyną 

wprowadzenia do projektu uchwały ww. zmiany była możliwość prowadzenia częstszych 

czynności nadzorczych. 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens odnosząc się do § 3 pkt 6 załącznika do projektu 

uchwały dotyczącego przypadku nieuwzględnienia w całości lub w części przez organ 

nadzorujący zastrzeżeń zgłoszonych przez podmiot prowadzący żłobek, klub dziecięcy lub 

dziennego opiekuna, w zakresie stwierdzonych przez nadzorującego nieprawidłowości zapytał, 
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czy w uchwale nie powinno zostać wskazane, że podmiotowi prowadzącemu tego rodzaju 

działalność przysługuje odwołanie do instancji wyższego rzędu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że w § 3 pkt 5 znajduje się zapis stanowiący,  

iż: „Podmiotowi prowadzącemu żłobek, klub dziecięcy lub opiekunowi dziennemu przysługuje 

prawo zgłoszenia na piśmie umotywowanych zastrzeżeń do ustaleń organu sprawującego 

nadzór, w terminie 7 dni od dnia otrzymania informacji o stwierdzonych nieprawidłowościach.” 

 

Radny Paweł Lorens uzupełnił, iż wskazano, że prawo zgłaszania tych zastrzeżeń przysługuje 

do organu nadzorującego. 

 

Wójt Gminy - Jan Omachel wyjaśnił, że nie ma tutaj innego organu, do którego można takie 

zastrzeżenia zgłaszać. 

 

Radca prawny – Teresa Rygiel wtrąciła, że ustawa mówi, że organem nadzoru nad tego rodzaju 

podmiotami jest wójt, burmistrz lub prezydent miasta. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec uzupełnił, że ewentualne spory na tym tle mogą 

rozstrzygać sądy powszechne. 

 

Wójt Gminy - Jan Omachel wytłumaczył, że tego rodzaju postępowanie o charakterze 

administracyjnym jest postępowaniem jednoinstancyjnym. Nie ma w takim przypadku 

możliwości odwołania się do podmiotu wyższego rzędu. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VII/ 42 /2015  

w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz opiekunami 

dziennymi w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki nad dziećmi do lat trzech. 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad 7. 

W dalszej części przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie powołania zespołu d 

s. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

 

Zastępca Wójta Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik przedstawiła projekt uchwały (projekt uchwały 

w załączeniu). Stwierdziła ona, że 31 grudnia br. dobiega końca obecna kadencja ławników. W 

związku z tym Rada Gminy jest zobligowana do powołania zespołu, który zaopiniuje 

kandydatury ławników na kolejną kadencję, obejmującą lata 2016-2019. Uzupełniła,  

że Prezes Sądu Okręgowego w Krośnie ustalił dla naszej gminy łączny limit 4 miejsc tj.  

1 ławnika do Sądu Okręgowego w Krośnie, 2 ławników do Sądu Rejonowego w Krośnie oraz 

1 ławnika do Sądu Rejonowego w Krośnie Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych. 

Przypomniała również, iż jednym z ustawowych obowiązków dokonywanych przez Radę 

Gminy przed dokonaniem wyboru ławników w głosowaniu tajnym jest właśnie powołanie 

zespołu, który zaopiniuje zgłoszone kandydatury. Opiniowanie to odbywa się pod kątem 
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spełniania przez kandydatów przesłanek formalno-prawnych. Przypomniała również, że  

30 czerwca upływa termin zgłaszania kandydatów na ławników, a wybory ławników należy 

przeprowadzić do końca października br. Przedmiotowa uchwała jest uchwałą obligatoryjną, w 

myśl przepisów ustawy prawo o ustroju sądów powszechnych. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich – Edward Marszałek 

wyjaśnił, że propozycja Komisji w zakresie składu osobowego zespołu opiniującego 

kandydatury na ławników jest taka aby w jego skład weszli: Wójt, Przewodniczący Rady 

Gminy oraz Przewodniczący jednej z Komisji Rady Gminy. Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich wyjaśnił, że jest to propozycja do dyskusji. Wobec tego 

zachęcił radnych do zgłaszania własnych kandydatów. 

 

Następnie prowadzący posiedzenie zapytał zgłoszonych o wyrażenie zgody na udział w pracy 

takiego zespołu. 

 

Wszyscy ze zgłoszonych wyrazili zgodę, a wobec braku innych propozycji Przewodniczący 

Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VII/ 43 /2015  

w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 8. 

W dalszej kolejności przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmiany siedziby 

obwodowej komisji wyborczej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Wyjaśnił, że tak jak zostało to powiedziane na wstępie, propozycja zmiany w treści załącznika 

do uchwały nr XXII/174/2012 Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 28 grudnia 2012 r. w 

sprawie podziału Gminy Krościenko Wyżne na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, dotyczy zmiany siedziby obwodowej 

komisji wyborczej dla obwodu głosowania nr 4. Wójt wytłumaczył, że chodzi  

o przeniesienie siedziby komisji wyborczej z Domu Ludowego w Pustynach do Ochotniczej 

Staży Pożarnej w Pustynach ul. Centralna 17 38-422 Krościenko Wyżne tel. 134315813, bez 

konieczności zmiany numeru i granic obwodu głosowania nr 4. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 
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- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VII/ 44 /2015  

w sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9. 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości gruntowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Poinformował, iż przedmiotem nabycia jest 74 m2 części działki o numerze ewidencyjnym 

5491, której właścicielem jest Pani Żywiec. Dodał, że działka ta położona jest przy ul. Księżej 

i obecnie zabudowana jest chodnikiem. Wójt wyjaśnił, iż fakt, że działka ta zabudowana została 

chodnikiem ujawnił się przy okazji dokonywania podziału ww. działki na działki budowlane. 

Z tej też przyczyny Pani Żywiec zwróciła się z wnioskiem o odkupienie  

i uregulowanie tego stanu faktycznego. Nabycie przedmiotowego odcinka to koszt rzędu 200-

250 zł. W związku z tym podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione i konieczne  

do uregulowania powstałej kwestii. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VII/ 45 /2015  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10. 

 W punkcie dziesiątym porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka Ochotniczej Straży Pożarnej  

za udział w działaniu ratowniczym lub w szkoleniu pożarniczym organizowanym przez 

Państwową Straż Pożarną lub Gminę Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Stwierdził on, że ustawa z dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpożarowej  

(Dz. U. z 2009 r. Nr 178, poz. 1380 z późn. zm.) w art. 28 ust. 1 i 2 stanowi, że członek 

ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 

pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę, otrzymuje 
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ekwiwalent pieniężny, którego wysokość ustala rada gminy w drodze uchwały. Wysokość 

ekwiwalentu nie może przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia, ogłoszonego przez 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego, za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym 

lub szkoleniu pożarniczym. Ekwiwalent jest wypłacany z budżetu gminy. Wójt poinformował, 

że w 2014 r. wypłacono z budżetu gminy Krościenko Wyżne ekwiwalent pieniężny dla 

członków OSP na kwotę 12 611,34 zł. Dodał, że stawki ekwiwalentu obowiązujące w naszej 

gminie, ustalone uchwałą Nr XXI/147/2008 Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 30 grudnia 

2008 roku, są najwyższe w powiecie krośnieńskim i zdecydowanie przewyższają stawki 

ekwiwalentu obowiązujące w gminach sąsiednich. Objaśnił, iż obecna stawka to 1/200 

przeciętnego wynagrodzenia, stąd kwota jaką w tej chwili wypłaca gmina wynosi na godzinę 

20,27 zł za udział w działaniu ratowniczym i połowę z tej kwoty tj. 10,14 za udział w szkoleniu. 

Dla przykładu stawki obowiązujące w Krośnie to 14 zł za udział w działaniu ratowniczym i 3zł 

za udział w szkoleniu. W gminie Korczyna stawki te to 8 zł i 3 zł. W gminie Miejsce Piastowe 

1/300 przeciętnego wynagrodzenia czyli ok. 13,52 zł i 25 % stawki za udział w działaniu 

ratowniczym, czyli 3,38 zł. W gminie Haczów stawki te wynoszą odpowiednio 7 zł i 3,50 zł. 

Wójt zaproponował, aby w związku z powyższym stawka ekwiwalentu była również najwyższa 

w powiecie i wynosiła 15,00 zł za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym oraz 5,00 zł 

za każdą godzinę udziału w szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż 

Pożarną lub gminę Krościenko Wyżne. Uzupełniając wyjaśnił, że stawki wypłacanych 

ekwiwalentów należy ustabilizować poprzez ich kwotowe określenie, bowiem w obecnym 

stanie rzeczy co kwartał stawka ta ulega zmianie. Ponadto zmiana stawek ekwiwalentu będzie 

pomocna przy planowaniu środków finansowych w budżecie gminy na kolejne lata budżetowe. 

Podsumowując wyraził nadzieję, że stawka ta jest stawką satysfakcjonującą strażaków. Dodał, 

iż obecny na sesji radny i jednocześnie prezes OSP Pustyny zabierze głos w przedmiotowym 

temacie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji wywołany do zabrania głosu radny Krzysztof Podkul poinformował,  

że kwota zaproponowanego ekwiwalentu jest dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pustynach 

satysfakcjonująca i nie można powiedzieć żeby była ona kwotą niską. Radny nie zgodził się ze 

stwierdzeniem jakoby gmina płaciła za szkolenia pożarnicze. Uzupełnił, iż ekwiwalent ten 

gmina jak najbardziej płaci, natomiast wszystkie jak dotąd szkolenia odbyte przez strażaków 

były szkoleniami bezpłatnymi. Dodał, iż kwota przeszło 12 tys. zł wypłaconego w 2014 roku 

ekwiwalentu jest kwotą sporą, jednakże należy wziąć pod uwagę, że 4 osoby z jednostki 

ukończyły kurs podstawowy, którego łączny wymiar czasowy to 106 godzin. Mając to na 

uwadze należy stwierdzić, że przeszkolenie jednej osoby to koszt przeszło tysiąca złotych.  

Po przemnożeniu tej kwoty przez 8 osób kwota ta wzrośnie do przeszło 8 tys. zł. Pozostała 

część wypłaconego w 2014 roku ekwiwalentu tj. 4 tys. zł to ekwiwalent za udział strażaków w 

akcjach ratowniczych. Dlatego zaproponowane kwoty za udział w akcji i szkoleniach 

ratowniczym są kwotami jak najbardziej do zaakceptowania. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że gmina płaci jedynie za te szkolenia, które sama 

organizuje. Z kolei szkolenia organizowane przez Państwową Straż Pożarną są szkoleniami 

darmowymi. Ponadto jeszcze raz zaznaczył, że pozostawienie tych stawek  
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w dotychczasowym kształcie powoduje, że stawki te kwartalnie rosnąc powodują jedynie 

niepotrzebne dyskusje na ten temat w innych gminach. 

Radny Krzysztof Podkul przypomniał, że nie należał do zwolenników wprowadzania 

ekwiwalentu w 2008 roku. Uzupełnił, iż niejako przepisy ustawowe wymusiły podjęcie takiego 

działania. Radny zaznaczył, że znaczna część strażaków ochotników jednostki OSP Pustyny 

pieniądze te w formie darowizny przekazuje na jednostkę. Z pieniędzy tych jednostka dokonuje 

zakupu potrzebnego sprzętu i wyposażenia, organizuje szkolenia i tym podobne rzeczy. W 

związku z tym pieniądze te z powrotem wracają do jednostki i są przeznaczane na szczytne 

cele. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VII/ 46 /2015  

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka Ochotniczej Straży 

Pożarnej za udział w działaniu ratowniczym lub w szkoleniu pożarniczym 

organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Krościenko Wyżne (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 11-12. 

Następnie przystąpiono do realizacji punktu jedenastego i dwunastego przyjętego 

porządku obrad, tj. podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminy Krościenko Wyżne wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne za 2014 rok oraz podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2014 rok. 

 

I. Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec oddał głos Skarbnikowi Gminy – 

Grażynie Rugiełło, która przedstawiła roczne sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Krościenko Wyżne za 2014 rok (zarządzenie Nr IV/44/2015 Wójta Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 23 marca 2015 r. - w załączeniu). 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło poinformowała, że wykonanie dochodów i wydatków za 

2014 rok w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

szczegółowo zostało omówione na posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

Podsumowując Rada Gminy uchwałą Nr XXXII/259/2013 z dnia 19 grudnia 2013 r. uchwaliła 

budżet na 2014 rok w wysokości: 

1) dochody gminy w wysokości 13 460 226,12 zł, 

2) wydatki w kwocie 12 860 226,12 zł, 

3) spłaty otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów  w kwocie 600 000,00 zł, 

4) wydatki budżetu obejmujące zadania jednostek pomocniczych gminy – 47 481,20 zł, 

5) dochody i wydatki związane z realizacją zadań zleconych z zakresu administracji 

rządowej i innych zadań zleconych gminie ustawami w wysokości 1 584 164,00 zł, 

 

1) W wyniku dokonanych zmian w budżecie w 2014 r. plan dochodów wyniósł –  

16 019 826,98 zł, a plan wydatków – 17 818 391,46 zł, w tym dochody i wydatki związane 

z realizacją zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
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gminie (związkom gmin) ustawami w wysokości  1 640 819,62 zł, rozchody związane ze 

spłatą kredytów i pożyczek krajowych – 600 000,00 zł; 

2) Rozbieżności kwot zaplanowanych w wersji pierwotnej wynikają z: 

- ustawy budżetowej na 2014 rok,  

- uzyskania dodatkowych dochodów własnych wynikających z realizacji budżetu. 

3) Zgodnie ze sprawozdaniem rocznym Rb – 27 S, z planu wynoszącego po zmianach 

16 019 826,98 zł wykonano dochody w wysokości 15 870 929,72 zł, co stanowi 99,07 % 

planowanych dochodów. 

4) Głównie dochody to: 

a) związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych 

gminom w kwocie 1 627 372,61 zł, 

b) udział gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych w kwocie 3 012 443,00 zł, 

c) subwencja wyrównawcza dla gmin w kwocie 1 335 281,00 zł, 

d) część oświatowa subwencji w kwocie 4 308 282,00 zł, 

e) uzupełnienie subwencji ogólnej dla gmin w kwocie 78 050,00 zł.  

Zgodnie ze sprawozdaniem Rb-28S na dzień 31 grudnia 2014 r. na plan wydatków 

wynoszących po zmianach 17 818 391,46 zł, wydatkowano kwotę 17 039 809,17 zł,  

co stanowi 95,63 % planowanych wydatków. Wydatki budżetowe realizowano 

sukcesywnie w miarę wpływów dochodów budżetowych przy zachowaniu terminów 

płatności oraz celowości planowanych kwot.  

5) W ogólnym planie wydatków wydzielono wydatki majątkowe w kwocie 5 254 759,71 zł,  

z czego na nakłady inwestycyjne wydatkowano kwotę 5 090 625,14 zł, co stanowi 96,88%. 

6) Na wydatki bieżące planowano kwotę 12 563 631,75 zł, a zrealizowano w wysokości 

11 949 184,03 zł, co stanowi 95,11 % planu rocznego wydatków bieżących. W wydatkach 

bieżących wyodrębnić można: 

a) wydatki związane z realizacją ich statutowych zadań -       2 145 783,88 zł, 

b) wynagrodzenia i składki od nich naliczane -                                         6 289 276,69 zł, 

c) dotacje -                534 377,59 zł, 

d) świadczenia na rzecz osób fizycznych -                                                2 541 922,97 zł, 

e) wydatki na obsługę długu jednostek samorządu terytorialnego -               51 378,37 zł, 

f) wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 

1 pkt 2 i 3 w zakresie części związanej z realizacją zadań jednostki samorządu 

terytorialnego -                 386 444,53 zł. 

 

7) Główne zadania inwestycyjne realizowane w 2014 roku to: 
 

a) Modernizacja dróg dojazdowych do gruntów rolnych, w obrębie KW dz. nr ew. 4118, 

2463. 

b) Przebudowa drogi gminnej nr 114903R - ul. Szkolna w Krościenku Wyżnym. 

c) Przebudowa budynku GRN na działce nr. ew. 4013 przy ul. Południowej w Krościenku 

Wyżnym. 

d) Realizacja projektu PSeAP „Podkarpacki System e-Administracji Publicznej”. 

e) Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu w Gminie Krościenko Wyżne. 

f) Modernizacja budynku OSP Krościenko Wyżne. 

g) Termomodernizacja budynku Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym obejmująca 

przebudowę i nadbudowę budynku Domu Ludowego na działce nr 4011/2. 

h) Remont budynku Ośrodka Zdrowia /SPGZOZ/ na dz. nr. ew. 4129 przy ul. Szkolnej  

w Krościenku Wyżnym. 
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i) Budowa obiektu małej architektury siłowni zewnętrznej przy GOSIR w Krościenku 

Wyżnym. 

 

8) Na dzień 31 grudnia 2014 r. została rozdysponowana rezerwa ogólna w kwocie 47 500,00 

zł. Rezerwa celowa na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego nie 

została wykorzystana. 

9) Spłata rat kredytów i pożyczek wraz z odsetkami w 2014 roku wynosiła 651 378,37 zł,  

co stanowi 4,1 % planów dochodów na 31 grudnia 2014 r. 

 

II. Skarbnik Gminy przedstawiła informację o stanie mienia Gminy Krościenko Wyżne na 

dzień 31 grudnia 2014 r. (zał. nr 16 do zarządzenia Nr IV/44/2015 Wójta Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 23 marca 2015 r. - w załączeniu).  

 

III. Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło odczytała uchwałę Nr VII/9/2015 składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 2 kwietnia 2015 r. 

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Krościenko Wyżne 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2014 rok – opinia pozytywna z uwagą 

zawartą w uzasadnieniu (uchwała w załączeniu). 

 

IV. Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła sprawozdanie finansowe Gminy 

Krościenko Wyżne za 2014 rok, (zarządzenie Nr IV/76/2015 Wójta Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 22 maja 2015 r. w sprawie przekazania Radzie Gminy Krościenko Wyżne 

sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne za 2014 rok (sprawozdanie  

w załączeniu). 

 

V. Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej celem 

przedstawienia stanowiska Komisji Rewizyjnej oraz wniosku w sprawie absolutorium. 

 

1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Krzysztof Ronowski zaznaczył, że Komisja 

Rewizyjna rozpatrzyła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Krościenko Wyżne za 

2014 rok w ramach trzech posiedzeń, w dniach: 13 kwietnia 2015 r., 27 kwietnia 2015 r. 

oraz 25 maja 2015 r.  

2. W toku badania sprawozdania z wykonania budżetu Komisja poddała szczegółowej 

analizie: 

1) wykonanie planowanych źródeł dochodów oraz wydatków w niektórych działach 

klasyfikacji budżetowej szczególnie w przypadkach niższego oraz wyższego 

wykonania w stosunku do planu, 

2) należności wymagalne wg źródeł dochodów w stosunku do roku poprzedniego.  

3) rozdysponowanie rezerwy ogólnej w 2014 r., 

4) wpływy i umorzenia zastosowane przez Wójta Gminy w 2014 r. z tytułu podatków 

od osób fizycznych, od nieruchomości, rolnego, leśnego i od środków 

transportowych, 

5) zadanie z zakresu usuwania i unieszkodliwiania stałych odpadów komunalnych 

w 2014 r., 

6) wykonanie zadania inwestycyjnego zakończonego w 2014 r. pn. „Przebudowa drogi 

gminnej nr 114903R ul. Szkolna w Krościenku Wyżnym”. 
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3. Rozpatrując sprawozdanie finansowe za 2014 rok Komisja przeanalizowała bilans 

wykonania budżetu jednostki, bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu 

budżetowego, rachunek zysków i strat jednostki (wariant porównawczy) oraz zestawienie 

zmian w funduszu jednostki. Z informacji o stanie mienia komunalnego Komisja 

Rewizyjna zwróciła uwagę na elementy w nim ujęte tj. na wykaz działek zasobów 

gminnych znajdujących się w poszczególnych sołectwach, wykaz budynków mienia 

komunalnego, określenie charakteru praw majątkowych i inne informacje.  

4. W toku pracy poświęconej ww. tematyce Komisja Rewizyjna przedłożyła również 

sprawozdanie z jej pracy za 2014 r., zawierające także odniesienie do sprawozdania 

absolutoryjnego (w załączeniu). Ponadto w 2014 roku Komisja Rewizyjna nie stwierdziła 

nieprawidłowości rzutujących na ocenę pracy wójta gminy i podległych mu urzędników. 

(Protokoły z posiedzeń Komisji Rewizyjnej w załączeniu). 

5. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że na posiedzeniu w dniu 25 maja 

2015 roku Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Krościenko 

Wyżne za 2014 rok – uchwałę przyjęto w głosowaniu jawnym – „za” podjęciem 

przedmiotowej uchwały głosowało 3 członków Komisji (jednogłośnie). 

 

6. Komisja Rewizyjna występuje z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Krościenko Wyżne za 2014 rok. Komisja na podstawie rozpatrzonych sprawozdań 

stwierdziła, że gospodarka finansowa wójta gminy była celowa, rzetelna, oszczędna 

i gospodarna -  wniosek o udzielenie absolutorium w załączeniu. Uchwałę w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium wójtowi gminy Krościenko Wyżne za 2014 rok 

Komisja przyjęła w głosowaniu jawnym - za” podjęciem przedmiotowej uchwały 

głosowało 3 członków Komisji (jednogłośnie). 

VI. Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę Nr VII/34/2015 z dnia 9 czerwca 

2015 r. składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne 

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2014 rok – opinia 

pozytywna - w załączeniu. 

 

VII. Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącym stałych Komisji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne, którzy przedstawili opinie Komisji dotyczące: 

a) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2014 rok, 

b) sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne za 2014 rok, 

c) informacji o stanie mienia gminy na dzień 31 grudnia 2014 r. 

 

Głos zabrali kolejno Przewodniczący stałych Komisji Rady, którzy w opiniach odnieśli się do 

trzech ww. punktów: 

1) Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

– Bolesław Pudłowski stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 24 czerwca  

2015 r. wydała pozytywne opinie – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie), 

2) Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich – Edward 

Marszałek stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 24 czerwca 2015 r. wydała 

pozytywne opinie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie), 
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3) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Zdzisław Omachel stwierdził,  

że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 czerwca 2015 r. wydała pozytywne opinie – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji głos zabrał radny Edward Marszałek, który zwrócił uwagę na wymagalne 

należności wg tytułów dłużnych w zakresie dochodów realizowanych przez gminę. Radny 

wyjaśnił, że temat szczegółowo został omówiony na posiedzeniu Komisji, niemniej warto  

o nim wspomnieć na forum Rady Gminy, gdyż kwestie te ciągną się przez kilka lat. Zaznaczył 

również, że należności te są spore, a co więcej nie wpływają one do budżetu gminy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż wspomniana kwestia została szczegółowo 

omówiona na posiedzeniach wszystkich Komisji Rady. Odnosząc się do poszczególnych 

należności wymagalnych wg źródeł dochodów wyjaśnił, że przedstawiają się one następująco: 
 

1) dochody Urząd Skarbowy - 10 778,58 zł, 
 

Są to niewielkie dochody, które Urząd Skarbowy zalega. Kwota ta powinna zostać 

zrealizowana.  

 

2) podatek od nieruchomości osoby prawne - 353 782,44 zł, 
 

Spora kwota, na którą w praktyce składa się niezapłacony podatek za lotnisko za okres 3 lat.  

W chwili obecnej toczy się jeszcze postępowanie egzekucyjne. Został zrobiony wpis 

hipoteczny. Na dzień dzisiejszy, kwota ta nie jest do ściągnięcia. Lotnisko zostało zlicytowane. 

W tej chwili toczą się sprawy związane z przysądzeniem własności. Dopiero po zapadłych 

rozstrzygnięciach będzie wiadomo, czy gmina otrzyma przynajmniej część pieniędzy  

na pokrycie ww. zobowiązań. 

 

3) podatek rolny osoby prawne - 60,00 zł, 
 

4) podatek od nieruchomości osoby fizyczne - 123 144,54 zł, 
 

Podatek od nieruchomości osoby fizyczne to podatek od budynków Zaległość ta  corocznie 

ulega niewielkiemu zwiększeniu. Po upływie terminu płatności, na pozycje zaległe  

w zobowiązaniu pieniężnym od osób fizycznych wystawiono 236 upomnienia na kwotę 

76 586,81 zł oraz 18 tytułów wykonawczych na kwotę 3 244,00 zł. Ze złożonych tytułów 

wykonawczych Urząd Skarbowy ściągnął kwotę 4 066,75 zł, w tym należności 3 479,05 zł, 

odsetki 392,90 zł i koszty upomnienia 194,80 zł. 

 

5) podatek rolny osoby fizyczne - 51 613,03 zł, 
 

Kwota mniejsza niż na podatku od nieruchomości. W znacznej części przypadków nie udaje 

się ściągnąć ww. kwot ze względu na nieuregulowany stan prawny gruntów. 

 

6) podatek leśny osoby fizyczne - 91,60 zł, 

 

7) podatek od środków transportowych - 5 211,64 zł, 
 

Z podatkiem od środków transportowych zalegają dwie osoby. Podatnikom, którzy nie dokonali 

wpłat w terminach wysłano upomnienia. Do tej pory wpłynęło 954,00 zł. 

 

8) zaliczka alimentacyjna, fundusz alimentacyjny - 221 884,54 zł, 
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Kwota rosnąca z roku na rok. Kwota ta jest wynikiem zobowiązań alimentacyjnych osób, na 

których ciąży obowiązek utrzymania rodziny. Kwoty te wypłaca gmina, a następnie egzekwuje 

je od osób zobowiązanych do płacenia alimentów. Działania w postaci kierowania spraw do 

sądu nie przynoszą zamierzonego efektu. Dlatego gmina nie jest w stanie w inny sposób 

ściągnąć tych kwot. W Polsce ściągalność alimentów to jedynie kilkanaście procent. 

 

9) odpady komunalne - 92 297,82 zł, 
 

Kwota zaległości za odpady komunalne z roku na rok wzrasta. Również na te zobowiązania 

wysłano upomnienia. 

 

10) odszkodowanie za zajęcie działek nr 1780, 655 przez PSE - 490,50 zł, 
 

11) opłata od posiadania psów  - 2 165,00 zł, 
 

12) podatek  leśny osoby prawne - 5,00 zł. 

 

Podsumowując Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że ww. kwoty mieszczą się  

w obrębie średniego poziomu nieściągalności podatków. Niemniej kwoty te są znaczące dla 

budżetu gminy, zwłaszcza przy założeniu, że kwota 861 524,69 zł mogłaby ten budżet zasilić. 

Wyjaśnił też, iż starania w zakresie wyegzekwowania tych kwot ciągle są realizowane. 

 

Radny Zdzisław Omachel poinformował, iż na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów 

powstała propozycja ponawiania informacji płatniczych za śmieci, bowiem jak się okazało 

wiele osób po prostu zapomniało zapłacić. Przypomniał również, iż o tym fakcie informowali 

mieszkańcy, którzy przyzwyczaili się do tego, że otrzymują nakazy płatnicze i nie muszą sami 

podejmować inicjatywy zapłaty za śmieci. Stąd też prośba i sugestia, aby o tym przypominać 

czyniąc to, czy to na forum prasy lokalnej, czy też w postaci ogłoszeń. W większości 

przypadków takie rozwiązanie załatwi sprawy związane z opłatami za śmieci. 

 

Radny Krzysztof Ronowski zauważył, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu  

13 kwietnia br. porównała wszystkie ww. należności w zakresie pełnych lat budżetowych  

2010-2014, aby zobaczyć tendencję. Wynika z tego, że pozycja dotycząca podatku  

od nieruchomości od osób prawnych w wysokości 353 782,44 zł, od 2011 roku utrzymuje się 

na stałym poziomie, a około 95 % tej kwoty to zaległe podatki za lotnisko. Natomiast zupełnie 

inaczej kształtuje się sytuacja w zakresie odpadów komunalnych i zaliczki alimentacyjnej.  

W pozycjach tych, w porównaniu z latami 2010-2014 należności wymagalne narastają. 

Przykładowo w 2010 roku kwota należności w zakresie odpadów komunalnych wynosiła 

41 799,66 zł, zaś w roku 2014 to już 92 297,82 zł. Podobna sytuacja występuje z zaliczką 

alimentacyjną, która w 2010 roku wyniosła 124 912,01 zł, a w 2014 roku to już 221 884, 54 zł. 

W związku z tym, jeżeli prawo w zakresie tych dwóch kwestii nie będzie umożliwiać egzekucji, 

należności te będą narastały w tempie lawinowym. W pozostałych kwestiach kwoty te nie są 

aż tak bardzo duże. 

 

Radny Paweł Lorens zasugerował, aby w formie ogłoszeń zaproponować mieszkańcom 

anulowanie odsetek w przypadku spłaty należności głównej. Wyjaśnił, że być może w ten 

sposób uda się zmusić do zapłacenia tych należności, o ile jest taka możliwość. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że w tej chwili obowiązują przepisy nowej tzw. 

„ustawy śmieciowej”, które w zakresie umarzania zaległości, odsetek lub rozkładania ich na 

raty odsyłają do stosowania przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa. Ponadto objaśnił,  
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iż zdarzają się przypadki, że ktoś po prostu wystąpi o umorzenie zaległości lub we wniosku 

zaproponuje jakieś inne rozwiązanie zaistniałej sytuacji. 

 

Radny Paweł Lorens wyjaśnił, że jest to wyłącznie sugestia odnosząca się do szerszej akcji. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło objaśniła, że w przypadku zastosowania umorzenia  

w konkretnej sytuacji na koniec roku zachodzi obowiązek wystawienia PIT-u, który umorzoną 

kwotę doliczy do dochodów osoby, której zaległość umorzono. Stąd też osoby te często dziwią 

się, skąd taka sytuacja. 

 

Radny Paweł Lorens dopytał, czy urząd skarbowy będzie automatycznie doliczał przy 

rozliczeniu rocznym tego typu umorzenie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że umorzenia te zostaną doliczone do dochodu 

osoby w przypadku zastosowania umorzenia. Stanie się to na podstawie rocznego zeznania 

podatkowego wystawionego na koniec roku przez gminę, a egzemplarz takiego zeznania 

przesyła się m. in. do urzędu skarbowego. W takim układzie umorzenie to traktowane będzie 

jako przychód osoby. 

 

Więcej głosów nie zabrano. W związku z czym Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec 

zarządził głosowania nad projektem uchwały w sprawie: 

 

1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2014 rok. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

-„za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VII/ 47 /2015 

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krościenko 

Wyżne wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne  

za 2014 rok (uchwała w załączeniu). 

 

2) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2014 rok. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

-„za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się od głosu 0 radnych, 

 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR 

VII/ 48 /2015 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne  

za 2014 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec pogratulował Wójtowi Gminy – Janowi Omachlowi 

udzielonego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok, życząc wszystkiego 

najlepszego w dalszej pracy. 
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Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec ogłosił 10-minutową przerwę  

w posiedzeniu w godz. 1425-1435. 

 

Ad. 13. 

Po wznowieniu obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2015 rok. 

 

W przerwie, po usprawiedliwieniu się obrady opuściło 2 radnych. Od tej pory w sesji 

uczestniczyło 13 radnych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2015 rok. (projekt uchwały w załączeniu).  

W szczególności stwierdził on, że: 

- zmiany dotyczą wprowadzenia i wydatkowania 75 927, 00 zł. otrzymanych z dotacji na 

zadaniu inwestycyjnym dotyczącym „Zagospodarowania terenu przy kompleksie sportowym 

w Krościenku Wyżnym (dz. ew. 4438/1, 4438/2, 4438/3)”. Na zadaniu tym w budżecie gminy 

na rok bieżący zabezpieczono kwotę 2 000,05 zł; 

- kwota 100 tys. zł. zmniejszy plan wydatków z ww. zadania i zwiększy w kwocie 90 tys. zł. 

wydatki budżetowe w zakresie zadania dotyczącego „Budowy parkingu przy budynku Domu 

Ludowego w Krościenku Wyżnym”. Pozostała część tej kwoty zostanie przeznaczona  

na zapłatę podatków, które nie zostały zabezpieczone w budżecie gminy; 

- dodatkowo zmiany dotyczą wprowadzenia dodatkowych 40 tys. zł na zadaniu dotyczącym: 

„Przebudowy drogi gminnej na dz. Nr. Ewid. 4011/5 (dojazd do cmentarza- II etap).  

Na zadaniu tym w budżecie zabezpieczono już 50 tys. zł. W zakresie wykonania powyższego 

zadania chodzi o wykonanie do 30 sierpnia br. asfaltowania łącznika drogi na cmentarz.  

W związku z tym potrzeba zabezpieczenia tych środków na zadaniu i następnie uruchomienia 

procedury związanej z postępowaniem przetargowym; 

- w związku z tym, aby realizować ww. zadanie kwota w wysokości 25 tys. zł. zmniejszy 

wydatki zadania inwestycyjnego „Budowa parkingu przy cmentarzu w Krościenku Wyżnym”. 

Na zadaniu tym zostaje zabezpieczona kwota 5 tys. zł na ewentualne wydatki, gdyż parking 

przy cmentarzu jest dość dobrze utwardzony i można się bez problemów po nim poruszać; 

- ponadto kwota 15 tys. zł. zmniejszy wydatki w zakresie zadania inwestycyjnego „Budowa 

punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych”. Kwota ta przeznaczona zostanie na 

budowę drogi dojazdowej do cmentarza; 

- dodatkowo w zakresie gospodarki odpadami kwota 60 tys. zł. zostanie rozdysponowana tak, 

aby obciążyć odpowiednie paragrafy dotyczące obsługi gospodarki odpadami i inne koszty 

związane z odbieraniem odpadów.  

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Radny Janusz Szmyd, odnosząc się do asfaltowania łącznika drogi na cmentarz zapytał, czy 

tego typu asfaltowanie, bez przebrania rowów, czy wykonania  odwodnienia będzie 

rozwiązaniem trwałym. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że asfaltowany łącznik znajduje się na lekkim 

wyniesieniu, więc odpływ wody jest zapewniony. Dodał, że jeśli zajdzie taka potrzeba 

odwodnienie można będzie dodatkowo wykonać. 

  

Radny Janusz Szmyd dopytał, czy zrobiono także odpowiednią podbudowę pod  

to asfaltowanie.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że teren pod asfaltowanie został odpowiednio 

przygotowany, bowiem podbudowa została zrobiona już 2 lata temu, zgodnie  

z przygotowanym projektem. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VII/ 49 /2015  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2015 rok (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 14. 

 W kolejnym punkcie przystąpiono do podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 

2015-2022. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt ww. uchwały (projekt uchwały  

w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że w związku z uzyskaniem dodatkowych 

dochodów oraz zaplanowanymi inwestycjami, wprowadza się następujące zmiany  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2015-2022 określonej 

w załączniku do uchwały Nr III/16/2014 Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 23 grudnia 

2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne 

na lata 2015-2022: 

1) zwiększa się dochody ogółem w roku 2015 o kwotę 1 098 576,85 zł, w tym: 

a) zwiększa się dochody bieżące o kwotę 523 396,19 zł, 

b) zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 575 180,66 zł, 

2) zwiększa się wydatki bieżące w roku 2015 o kwotę 674 505,82 zł, w tym: 

a) zwiększa się wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę  

250 412,56 zł, 

b) zwiększa się wydatki związane z funkcjonowaniem organów JST o kwotę  

149 261,03 zł, 

c) zwiększa się wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 222 146,00 zł, 

d) zwiększa się dotacje na zadania bieżące o kwotę 45 072,00 zł, 

e) zwiększa się wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa 

w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3, w części związanej z realizacją zadań jednostki samorządu 

terytorialnego o kwotę 7 614,23 zł, 

3) zwiększa się wydatki majątkowe w roku 2015 o kwotę 753 756,06 zł. 
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Wszystkie ww. zmiany zostały wprowadzone zarządzeniami wójta gminy i uchwałami rady 

gminy.  

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VII/ 50 /2015  

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2015-2022 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15. 

W dalszej części posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: 

„Wolne wnioski, interpelacje i zapytania”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował radnych, iż w materiałach, które otrzymali znajduje 

się sprawozdanie z realizacji wieloletniego programu współpracy gminy Krościenko Wyżne z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

23 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Wyjaśnił, iż 

zobowiązany jest takie sprawozdanie przedstawić i poprosił o zapoznanie się  

z przedstawionymi tam informacjami. Dodał też, że przedmiotowe sprawozdanie zostanie 

zamieszczone również na stronie internetowej gminy, bowiem przepisy nakładają taki 

obowiązek. 

 

Radny Piotr Kasperkowicz wracając do tematu poruszonego na posiedzeniu Komisji Rozwoju, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska zapytał wójta o szanse uznania ulicy Wąskiej za drogę 

gminną. Dopytał także, jak długo może trwać takie postępowanie, aby formalnie temat 

przeprowadzić dalej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, iż sprawa o zasiedzenie nie została jeszcze skierowana 

na drogę postępowania sądowego. Poinformował, iż podobne postępowanie dotyczące 

zasiedzenia w odniesieniu do działki Ochotniczej Straży Pożarnej trwało około 1,5 roku, 

jednakże dotyczyło ono wyłącznie jednej nieruchomości. W przypadku ulicy Wąskiej 

nieruchomości tych jest znacznie więcej, więc trudno jest powiedzieć, kiedy sprawa ta może 

się zakończyć. 

 

Radny Piotr Kasperkowicz zauważył, że nic innego w tym stanie rzeczy nie da się z tą drogą 

zrobić. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził słowa radnego i wyjaśnił, że w tej sprawie rozważył z 

geodetami wszelkie możliwości. Poinformował też, że jest to najprostsza droga, aby 

usankcjonować i przejąć te grunty w granicach, w jakich znajdują się one w obecnej chwili.  
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Radny Piotr Kasperkowicz poprosił o pamięć w tej sprawie. Wyjaśnił, że mieszkańcy ulicy 

Wąskiej często pytają w tej kwestii. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel oświadczył, że postara się doprowadzić sprawę ulicy Wąskiej do 

końca.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, że były już wysuwane postulaty dotyczące 

ulicy Wąskiej. Zaznaczył też, że wójt proponował, ażeby mieszkańcy tej ulicy zawiązali 

komitet i zebrali głosy mieszkańców, których działki bezpośrednio przylegają do tejże ulicy, 

jednak nic z tych działań nie wyszło. 

 

Radny Krzysztof Ronowski przypomniał, że komitety te powstawały odpowiednio w 2002, 

2004 i 2006 roku, a spraw tych było jeszcze znacznie więcej. Podkreślił, że sprawa ulicy 

Wąskiej była sprawą znaną nie tylko w protokołach, ale i przez wójtów oraz radnych.  

W związku z czym zaakcentował, iż w przedmiotowej sprawie trzeba trzymać wójta za dane 

słowo. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad.16. 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął posiedzenie VII sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 

 

 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         mgr Antoni Dębiec 


